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Městys Náměšť na Hané

nám. T.G.Masaryka 100, 783 44 Náměšť na Hané
tel.č.: 585 757 811 | e-mail: podatelna@namestnahane.cz

Z Á P I S
zasedání číslo 3 Zastupitelstva městyse Náměšť na Hané

konané dne 21. 2. 2019 v zasedací místnosti od 18:00 hod.

Upozornění: Jedná se o neúplný zápis. Plná verze zápisu je k dispozici na úřadu městyse.

Doba jednání: 18:00 - 19:32
Přítomno: 10
Omluveni: 5
Neomluveni: 0
Předsedající: Marek Švarc
Zapisovatel*: Šárka Běhalová, Vlasta Zapletalová
Ověřovatelé zápisu: Ing. Diana Huňková, Ing. Pavel Kurfűrst

*Předsedající v souladu s jednacím řádem městyse určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

1. Zahájení, stanovení zapisovatelů a ověřovatelů zápisu, schválení programu

V 18:00 zahájil  zasedání  místostarosta Marek Švarc.  Navrhl  jako zapisovatele Šárku Běhalovou a Vlastu
Zapletalovou a ověřovatele zápisu Ing. Dianu Huňkovou a Ing. Pavla Kurfűrsta. Dále navrhl změnu programu:
bod č. č. 9 - odměna místostarostovi a bod č. 10. všeobecná rozprava a nechal hlasovat.

 

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje program 3. zasedání městyse

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/1/2019 bylo schváleno.

2. Kontrola usnesení z 2. zasedání ZM z 13.12.2018

Předkladatel: Ing. Hana Zacpálková

UZ/2/1,2,3,4,6,9,11 se vypouští z pozorování
UZ/2/4 Rozpočet 2019 - dle rozpočtu je účtováno
UZ/2/7 Plán činnosti KV a FV - KV se již 1x sešel na svém zasedání, FV nebyl dosud předsedou svolán, FV řešil
nabídku na kopírku.
UZ/2/8 Pozemky - 2a) pozemek o výměře 163m2 byl kupujícím uhrazen, smlouva podepsána a zaslána na KÚ
2b) směnné smlouvy podepsány a vloženy na katastr
UZ/2/10/2018 Postoj ZM k předžalobní výzvě - zamítavý postoj ZM byl zaslán právnímu zástupci žalobce.
Žalobce podal na městys prostřednictvím svého zástupce žalobu. žaluje městys o 880.000,- Kč za kanalizaci a
za náklady řízení. Celá věc byla předána advokátní kanceláři. RITTER - ŠŤASTNÝ. Z jejího výjádření pro soud
plyne, že žalobce po městysu požaduje finanční prostředky neoprávněně. Vše nyní záleží na rozhodnutí soudu
UZ/2/11 Program podpory neziskových organizací  -  V termínu byly  podpořeným neziskovým organizacím
zaslány smlouvuy. poté, co všechny organizace vrátí podepsané smlouvy, bude jim dotace zaslána na účet.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí kontrolu usnesení z 2. jednání ZM z 13.12.2018

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/2/2019 bylo schváleno.

3. Zpráva o činnosti rady od 10.12.2018 do 18.02.2019

Předkladatel: Marek Švarc

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané  bere  na  vědomí  zprávu  o  činnosti  rady  od  10.12.2018
do 18.02.2019

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/3/2019 bylo schváleno.

4. Rozpočtové opatření

Předkladatel: Ing. Miroslav Hrabal

Rozpočtové opatření č. 1 k 2.1.2019
Tímto opatřením se objem rozpočtu navyšuje o  1.000.000,-Kč
viz. příloha

Rozpočtové opatření č. 2 k 2.1.2019
Tímto opatřením se objem rozpočtu navyšuje o  1.000.000,-Kč
viz. příloha

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 1 k 2.1.2019 a č. 2
k 2.1.2019

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/4a/2019 bylo schváleno.

Předkladatel: Ing. Miroslav Hrabal

Rozpočtové opatření č.3 k 21.02.2019

tímto RO se objem rozpočtu navyšuje o 1.743.853,- Kč
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje Rozpočtové opatření č. 3 k 21.02.2019

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/4b/2019 bylo schváleno.

5. Dotace z MMR ČR 117d8219E Obnova kanceláří městyse

Předkladatel: Ing. Hana Zacpálková

V rámci programů MMR došlo ke změnám pravidel:
a) mohou žádat obce do 3000 obyvatel
b) byly vyhlášeny nové dotační tituly
Jedním z nových dotačních titulů je i výše uvedený 117d8219E, který je zaměřen na obnovu veřejných budov,
jejichž provoz je plně hrazen z rozpočtu obce. Obec musí mít zpracovaný a zastupitelstvem schválený strateg.
rozvojový dokument (Program rozvoje obce) Dotace je poskytována do výše 70% uznatelných nákladů, horní
limit dotace na jednu akci činí 10 mil. Kč.

 

 

Diskuze:
O. Kašpar měl dotaz, jestli se bude řešit i výtah, na to mu Marek Švarc odpověděl, že teď zatím

ne.
J. Mach se ptal jaká budou okna a jestli se bude řešit zateplení stěn od domu Nepožitků,

bylo mu odpovězeno, že okna budou dřevěná a zateplení se řešit bude.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje podání žádosti o dotaci na MMR ČR do programu
117d8219E - Obnova kanceláří městyse (částka před výběrovým řízením 4.880.312,- Kč)

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/5/2019 bylo schváleno.

6. Dotace z MMR ČR 117d8210H "Rozvoj volnočasových aktivit v Náměšti"

oPředkladatel:  Ing. Alice Buiglová

Městys vlastní budovu na kupališti. Budovu využívají pouze hasiči při tréninku a soutěžích. Obec je ze zákona
povinna se starat  o  svůj  majetek.  Budova na koupališti  chátrá,  ničí  jí  vandalové.  Dotační  titul  "Podpora
budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku" je možností provést dle pravidel programu "Obnovu
zařízení pro volnočasové aktivity" - vnitřní a vnější prostory pro setkávání, pro spolkovou činnost. Dotace
poskytována až do výše 70% uznatelných nákladů akce. Max. na jednu akci: 3 mil. Kč. Využití upraveného
objektu: - divadelní spolek Za dveřmi, cvičení jógy, nadále možno využít pro akce pořádáné SDH
Úpravy: snížení stropu, zateplení stropu, stěn
- nová elektroinstalace, přímotopy
- výměna oken, zasklení části okenních otvorů
- uzavření současného vchodu a vybudování nového

Diskuze:
J. Mach se ptal  jestli  tam bude zabezpečení  a  za  jakou je  to  částku.  Marek Švarc  mu

odpověděl, že zabezpečení tam bude elektronické, mechanické ne, nesmí se tam
nechávat cenné věci. Byla by to I. etapa jen části budovy za částku 413.700,- Kč.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané schvaluje podání žádosti o dotaci na MMR ČR do programu
117d8210H  "Rozvoj volnočasových aktivit v Náměšti" (celková částka před výběrovým řízením 413.700,-
 Kč) 

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/6/2019 bylo schváleno.

7. Dotace z MMR ČR 117d8210A „Rekonstrukce místní komunikace ulice Fučíkova v Náměšti na
Hané“

Předkladatel: Ing. Pavel Kurfűrst

„Rekonstrukce místní komunikace ulice Fučíkova  v Náměšti na Hané včetně odvodnění“
V minulých letech se  městys  2x  snažil  získat  finanční  prostředky z  programu Podpora  obnovy místních
komunikací -  ulice Procházkova. Nepodařilo se. Ulice Fučíkova je vyprojektována. Obyvatelé této ulice si
stěžují na prašnost, výmoly, bláto. Proto se pokusíme získat finanční prostředky z výše uvedeného dotačního
titulu.

 

Diskuze:
P. Kurfűrst Byla kolem toho velká diskuze a ani já s tím nejsem úplně ztotožněn.
občané ul. V Ráji běžte se podívat, jak to vypadá v ulici V Ráji, někdy nemůžeme ani z domu vyjet,

proč se nespraví cesta tady.
D. Huňková na ulici Fučíkova je již udělán projekt i vydáno stavební povolení. Je to již stará

zástavba. Na ulici V Ráji by jsme ani nemohli žádat o dotaci, je to jen na zpevněné
cesty.

J. Mach Proč se raději než oprava Fučíkové za 1,5 mil. nedají do pořádku i jiné komunikace.
Marek Švarc všechny  politické  seskupení  měli  v  programovém prohlášení  řešit  komunikace.

Takže to opravdu chceme postupně řešit.
Hana Zacpálková měl by se aktualizovat pasport komunikací
Pavel Kurfűrst máme zpracovaný Program rozvoje městyse

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť  na Hané schvaluje  podání  dotace na "Rekonstrukce ulice  Fučíkova 
v Náměšti na Hané včetně odvodnění“ do datačního programu MMR ČR 117d8210A (celková částce před
výběrovým řízením 4.492.322,- Kč)

Výsledek hlasování:
Pro: 4 / Proti: 3 / Zdrželo se: 3

Návrh usnesení nebyl přijat.

8. Směna pozemku

Předkladatel:  Marek Švarc

K tomu, aby mohla být realizována Stezka pro chodce a cyklisty, musí být vypořádána majetkově. Stezka
zasahuje cca sedmi metry do pozemku na par.č. 383/19 o výměře 507m2 ,orná půda, který vlastní ***. Ten trvá
na tom, aby mu byl celý pozemek směněn za část pozemku (507m2  ) z majetku městyse. *** si vybral dva
pozemky.  p.č.  372/76    a  nebo  p.č.  372/69,  které  máme  určeny  jako  stavební  pozemky.  Směňovat
za pozemek p.č. 383/19 je pro městys nevýhodné. Rada takto navrženou směnu neschválila, a ani nedoporučuje
zastupitelstvu ke schválení.

Diskuze:
Marek Švarc bude se to dělat v součinnosti  s Drahanovicemi.  Jiná možnost,  než se domluvit
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s *** není, ale musíme hledat jiné pozemky pro směnu.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo městyse Náměšť na Hané neschvaluje směnu pozemků mezi městysem a ***

Výsledek hlasování:
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. UZ/3/7/2019 bylo schváleno.

9. Odměna místostarostovi

Ing. Diana Huňková

Vzhledem k tomu, že starostka městyse je v dlouhodobé pracovní neschopnosti, je nutné zabezpečit řádný chod
úřadu městyse.  Z tohoto důvodu rada navrhla místostarostovi navýšit odměnu o 19 546 Kč. Uvedená částka
19 546 Kč je rozdíl mezi stávající odměnou a maximální částkou, kterou stanovuje příloha k nařízení vlády
č. 318/2017 Sb. Měsíční odměna bude navýšena od 21.2.2019 o 19546,-  tj. celkem 29.546,- Kč. Po ukončení
DPN starostky městyse bude místostarostovi městyse poskytnuta měsíční odměna ve výši 10.000,- Kč.

Diskuze:
M. Hrabal rozpočet se tím navyšovat nebude

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo  městyse  Náměšť  na  Hané  schvaluje  navýšení  odměny  místostarostovi
o  19  546  Kč.  od  21.02.2019  po  dobu  DPN  starostky  městyse

Výsledek hlasování:
Pro: 7 / Proti: 1 / Zdrželo se: 2

Návrh usnesení nebyl přijat.

10. Všeobecná rozprava

Diskuze:
M. Kašpar informoval  přítomné  o  založení  spolku  Zachraňme  nádraží,  které  se  snaží

o zachování budovy na nádraží. Zatím je vydán demoliční výměr. Byli jsme se tam
podívat a vůbec to ve uvnitř nevypadá tak zle. Chtěli bychom tam zřídit muzeum a
půjčovnu kol a koloběžek. Jednalo by se o takové turistické centrum. Je poslední
šance  s  tím  ještě  něco  udělat.  Ideální  stav  -  domluvit  se  na  odkupu  za  1,-
 Kč. Ušetřily by na tom i ty Dráhy na demolici. mohla by tam být třeba i kavárna a
nahoře  ubytovna.  V  zadní  část  by  se  mohla  pronajímat  na  sklad  nějaké  firmě
za peníze, které by se použily na provozní náklady.

J. Mach před 4 lety byla budova nabídnuta obci a mohlo se tam zřídit komunitní centrum
M. Kašpar ještě oznámil,  že se ptal  starostky městyse na to,  kdo píše kroniku v  Náměšti

na Hané, starostka mu řekla, že kroniku dlouho nikdo nepsal a teď ji dopisuje ona.
Občané z ulice V Ráji kdy se tam pojede někdo podívat, jak to tam vypadá?
Marek Švarc já se do ulice V Ráji osobně půjdu v pátek podívat a v pondělí to budeme řešit

na radě
M. Bořuta žádal jsem starostku o určení cesty, o změnu dopravního značení, nikdo s tím nic

nedělá. Jediné řešení vždycky je, že tam starostka pošle obecní zaměstnance a ti
tam navezou trochu štěrku do toho bahna.

M. Švarc se zeptal občanů, jestli to nemají od stavebníka řešeno ve smlouvě.
M. Bořuta aly my se bavíme jen o obecních cestách o které se musí starat obec
Občané z ulice V Ráji Proč je z jedné strany ulice uzavřena? Možná máte pravdu, že by s tím měl něco

dělat i M. Botek, který je stavebníkem většiny domů V Ráji.
M. Švarc městys ví o tomto problému, ale měli jsme zájem v této lokalitě pozemky odkoupit a

to se nepovedlo. Nevím, jak máte nastaveny smlouvy, jaké jsou smlouvy s obcí,
do kdy tam měla být hotová cesta. V pondělí půjdu za starostkou a pokusíme se najít
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řešení.
občané z ulice V Ráji stavební úřad by měl teď v takovém počasí zastavit výstavbu. Když bylo špatné

počasí,  tak  jsme nestavěli  a  nejezdili  nám tam náklaďáky.  Jak  je  možné,  když
v pondělí pršelo, poslal tam M. Botek těžké auto.

T. Otruba je potřeba se domluvit s M. Botkem, aby to co rozbil, dal zase do původního stavu.
Mikulka Kdy se bude řešit výstavba vodovodu a kanalizace V Ráji?
M. Švarc až bude vyhlášena výzva, podáme žádost o dotaci, bude se jednat o lokalitu V Ráji,

Lomenou a ulici Pod Hradem
M. Bořuta a počítá se i s propojením až k nám?
D. Huňková Záleží pro kolik domů by se to prodlužovalo
občané z ulice V Ráji kam máme nosit pytle s plasty?
M. Švarc na ulici  Jiráskova nebo Lomenou to máte nejblíž.  Máme na městys málo hnízd

s  kontejnery,  ale  nemáme  ani  místo,  kam je  umístit.  Kontejnery  na  bioodpad
se osvědčily.

M. Bořuta kdy se dozvíme výsledek ohledně cesty?
M. Švarc v pondělí se bude řešit na radě. Poté budeme vědět víc. Pokusíme se pozvat dotčené

lidi do rady. Místostarosta ukončil zasedání v 19:32 hod.

Návrh usnesení:
návrh usnesení chybí

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

Ověřovatelé: Ing. Diana Huňková   ............................................................
 

Ing. Pavel Kurfűrst   ............................................................
 
Místostarosta Marek Švarc   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


